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راهکار استقلال برای مهار سپاهان
کارشناس فوتبال کشورمان 
به تحلیل شــرایط ســپاهان و 
اســتقلال برای بازی بزرگ این 

هفته پرداخت.
حسین چرخابی در گفت وگو 
با فــارس، در خصــوص تقابل 
اســتقلال در هفته  سپاهان و 
سوم لیگ بیست و سوم، اظهار 
داشت: ســپاهان در بازی اول با تراکتور برنامه مخصوص خودش را داشت. من 
خیلی کنجکاو بودم ببینم این تیم با بازیکنانی که گرفته چطور می خواهد بازی 
کند و بعد از یک ســال کار در فوتبال ایران، مورایس چه برنامه ای برای تیمش 

در فصل جدید دارد.
تفاوت سپاهان در 2 بازی ابتدایی لیگ

وی افزود: سپاهان مقابل تراکتور، برخلاف فصل قبل که روی مالکیت برنامه 
داشت، کاملا مستقیم و عمقی بازی می کرد. به عنوان مثال توپ را مستقیم برای 
اســدی یا مغانلو می فرســتادند، از ضعف دفاعی تیم تراکتور به خوبی استفاده 
کردند و راحت بردند اما در بازی دوم مواریس پلن B را به اجرا گذاشت. بازیکنان 
مثل فصل گذشــته با حفظ توپ و رد و بدل کردن پــاس، کار کردند. بنابراین 
نتیجــه می گیریم مورایس برای هر بازی با توجه به حریف خودش، برنامه ریزی 
مخصوص دارد و پلن های متفاوتی را اجرا می کند. بر خلاف فصل قبل که اغلب 

با یک روش کار می کردند.
استقلالِ هفته اول را مقابل ملوان ندیدم

کارشناس فوتبال با اشاره به بازی هفته اول تیم استقلال، گفت: استقلال در 
بازی اول واقعا بر خلاف تصور همه عمل کرد. در آن گرمای شدید و همچنین با 
توجه به مشکلاتی که در پیش فصل داشت من خودم می گفتم اگر مساوی کند 
هم موفق عمل کرده اما نتیجه ای که این تیم گرفت جایی برای شــک و تردید 
نگذاشــت. رد و بدل کردن پاس های کوتاه و استفاده از عمق دفاع صنعت نفت 
باعث شد شاگردان نکونام برد خوبی را بیرون از خانه به دست بیاورند ولی برای 
بازی دوم یا ریکاوری خوب نکرده بودند یا اســتقلال در روز خوبش نبود. مقابل 
ملوان اصلا اســتقلال هفته اول را ندیدیم. این را با توجه به نوع بازی می گویم و 

شاید اگر پنالتی حریف گل می شد، ممکن بود استقلال نتیجه را واگذار کند.
وی تصریح کرد: در مجموع با وجود گذشــت 2 هفته، اســتقلال، سپاهان و 
پرســپولیس هنوز چک اول را نخورده اند. سپاهان هم وقتی گل خورد که 3 گل 
زده بود. باید ببینیم در بازی روز چهارشنبه دو تیم چه برنامه ای را پیاده می کنند 
و برای تیمی که گل اول را می خورد چه اتفاقی می افتد. به طور کلی بازی این دو 
تیم همیشــه جذاب بوده است.  سال گذشته سپاهان 6 امتیاز کامل از استقلال 
گرفت که این مساله می تواند از نظر روحی کفه ترازو را به نفع این تیم سنگین تر 
کند. با اینحال با توجه به شرایط فصل جدید دو تیم، باید ببینیم تفکرات دفاعی 
استقلال مقابل تهاجمی ترین تیم لیگ و با وجود عناصر هجومی که دارد، تا چه 

حد جواب می دهد و چه نتیجه ای را رقم می زند.
نقش حسینی و مدافعان استقلال در کنار نقطه ضعف سپاهان

چرخابــی در خصوص تفاوت دارایی دو تیــم از نظر مهره ای، گفت: تیم های 
پرسپولیس،تراکتور، نســاجی و سپاهان نماینده فوتبال ایران در آسیا هستند و 
نبایــد برای بازی های لیگ آن ها را ببینیم. این تیم ها باید با غول های آســیایی 
به خصوص عربســتانی بازی کنند. قطعا شــانس تیم ســپاهان در این مسابقه 
بیشتر اســت چون هم میزبان اســت و هم مهره های قوی تری دارد. با اینحال 
اگر دروازه بان تیم اســتقلال روی توپ های ارســالی خوب عمل کند و مدافعین 
این تیم هم  اســتقلال هم روی توپ های بلند و ارسالی بتوانند خوب سر بزنند، 
کار برای ســپاهان ســخت می شــود. ضمن اینکه دو نظر ذوب آهن از دو منظر 
روی دروازه ســپاهان خطرناک ظاهر شد. سپاهان بی گدار به آب می زد و حمله 
می کرد. بنابراین ذوب آهن می توانست ضدحملات بسیار خطرناکی به خصوص 
از کناره های سپاهان داشته باشد. روی پرتاب های بلند و شروع مجددها، انصافا 

ذوب آهن خطرناک ظاهر شد که فکر می کنم نقطه ضعفی برای سپاهان باشد.
از تیم نکونام توقع قهرمانی نیست

وی در مورد تقابل مورایس و نکونام دو مربی با شــرایط کاملا متفاوت از هم، 
عنوان کرد: توقعی نیســت تیمِ نکونام در ســال اولی که آمده و با این حجم از 
مشــکلات اول شود اما توقع می رود بتواند سهمیه آســیایی را بگیرد. در طرف 
مقابل مورایس یکســال اینجا کار کرده، فوتبال ایران و بازیکنان را شــناخته و 
پلن های متفاوتی را هم اجرا می کند. فرق مورایس و نکونام این است که مورایس 
نفرات مدنظر خودش را در اختیار دارد. معمولا مربیان برای تقویت تیم لیستی 
 A تعریف می شوند. سرمربی سپاهان نفرات A ،B ،C ِمی دهند که در آن نفرات
مدنظرش را دارد اما نکونام چنین شرایطی ندارد و به هر دلیلی نتوانسته تعدادی 

از گزینه های خاص خودش را بگیرد.
کارشناس فوتبال افزود: با اینحال تفکرات خوبِ یک مربی این است که بتواند 
بر اســاس داشته هایش از بازیکنانش بازی بگیرد و حتی بتواند بهتر بازی بگیرد. 
در این بازی هرکدام از این مربیان بتوانند از داشته هایشــان خوب استفاده کنند 
موفق می شوند.با توجه به شرایط دو تیم، استقلال اگر مساوی هم بگیرد نتیجه 

خوبی برای نکونام است و در واقع او موفق شده است.

تشریح شرایط تراکتور در آستانه بازی با شارجه 

سرپرســت تیم فوتبال تراکتور به تشریح شــرایط این تیم در آستانه بازی 
با شــارجه امارات پرداخت. سعید مظفری زاده در گفت و گو با فارس، درمورد 
آخریــن وضعیت تیم فوتبال تراکتور در فاصلــه 2 روز مانده تا پلی آف لیگ 
قهرمانان آســیا مقابل شارجه امارات، اظهار داشــت: خدا را شکر با وجود 2 
شکست که در دیدارهای ابتدایی لیگ برتر داشتیم، بچه ها خودشان را خیلی 
خوب از لحاظ فنی و روحی ریکاوری کرده  و آماده این مسابقه هستند. خیلی 
امیدواریم سه شنبه با ارائه یک بازی خوب شارجه را شکست داده و به مرحله 
گروهی لیگ قهرمانان صعود کنیم. شــارجه هم تیم خوبی است که در بازی 
با اتحاد کلبا هم نمایش خوبی داشــت. خط حمله این تیم بســیار خوب کار 
می کند اما شــارجه را آنالیز کرده ایم و برای یــک بازی خیلی خوب همراه با 
کسب نتیحه به زمین می رویم. وی درمورد شرایط مهدی عبدی برای حضور 
در این مســابقه، توضیــح داد: هرچند عبدی با تراکتور قرارداد بســت اما از 
آنجاییکه مهلت قانونی برای نام نویســی وی به اتمام رســیده اســت، در این 
مســابقه نمی تواند برای ما بازی کند. با این وجود در صورت صعود تراکتور به 

مرحله گروهی از این مرحله می تواند برای ما در آسیا هم بازی کند.
سرپرست تیم فوتبال تراکتور درخصوص شرایط تبریز برای میزبانی از این 
مسابقه، گفت: شرایط خیلی خوبی در شهر وجود دارد و هواداران نیز حمایت 
قاطعی از تیم داشــته اند. همه می دانند تراکتور دچار تغییرات زیادی شده و 
برای هماهنگی نیاز به زمان دارد اما امیدواریم با برتری مقابل شــارجه، سبب 

خوشحالی آنها شویم و در ادامه نیز نتایج خوبی در لیگ برتر بگیریم.
مظفری زاده درخصوص صحبت های امیرحسین حسین زاده پس از بازی با 
پرسپولیس و اینکه هوشــنگ نصیرزاده مدعی شده منظور مهاجم تراکتور از 
آن صحبت ها یک بازیکن خارجی بوده است، تاکید کرد: گفتیم آن صحبت ها 
یک سوء تفاهم بود  منظور نصیرزاده هم این بود که باید بین بازیکنان خارجی 
و داخلــی اتحاد و همدلی پیش بیاید زیرا بچه ها با هم نا آشــنا هســتند. از 
صحبت های حسین زاده نیز جور دیگری برداشت شد. از قضا شرایط تیم بسیار 

خوب است و همه چیز به شکل خوب و متحدانه ای پیش می رود.
وی درمورد مباحث مطرح شــده مبنی بر احتمال حضور امیر عابدزاده در 
تراکتــور، تصریح کرد: در حال حاضر جایــی برای جذب بازیکن نداریم و کار 

خود را با همین نفرات انجام می دهیم.

گزارش

خبر

عربستان سعودی بازار نقل و انتقالات فوتبال 
جهان را به هم ریخته است! ایمان گودرزی؛ همه 
ما می دانیم که در فوتبال پول حرف اول و آخر 
می زند و جنبه ورزشــی در رده دوم قرار دارد. 
اما سوال اینجاســت آیا محدودیتی برای خرج 
کردن پول در ایــن مارکت وجود دارد یا خیر؟ 
البته که پاسخ منفی است؛  هیچ محدودیت مالی 

در فوتبال وجود ندارد و نخواهد داشت!
دلارهــای نفتی اولین بار به صورت تبلیغات 
پا به فوتبال اروپا گذاشــت. در ســال 2۰۰۴، 
امارات، غول هواپیما سازی امارات متحده عربی 
نام خود را بر روی پیراهن آرســنال حک کرد، 
بعد از آن نام ورزشگاه توپچی ها به امارات تغییر 
نام پیدا کرد و کم کم این نام روی پیراهن های 
رئــال مادرید، میلان، بنفیــکا، المپیک لیون و 
المپیکوس نقش بست. گام بعدی دلارهای نفتی 
در فوتبال اروپا خرید منچسترسیتی بود، تیمی 
بحران زده که آخرین رئیس آن قبل از اماراتی ها 
نخست وزیر ســابق تایلند بود در سال 2۰۰۸ 
توسط شــیخ منصور )عضو خانواده سلطنتی و 
معاون رئیس جمهور کشــور، با ثروت تخمینی 
2۰۰۰۰ میلیون یورو( خریداری شد. آنچه از آن 
زمان تا کنون در سیتی مشاهده شده گواه همه 
چیز است. هزینه های سیتی گواردیولا واقعا فرا 

تر از ساختن تیمی برای قهرمانی در اروپاست!
اندکی پس از خرید سیتی توسط اماراتی ها، 
در سال 2۰۱۱، پاری سن ژرمن توسط سرمایه 
گذاری قطر اسپورت، خریداری شد. کشور قطر 
شاید وسعت چندانی نداشته باشد اما روی نفت 
خالص شــناور اســت. تمیم بن حمد آل ثانی 
امیر قطر هم کشــورش و هم باشگاه فرانسوی 
را اداره می کنــد. او یکی از ثروتمندترین مردان 
جهان است. کســانی هستند که فکر می کنند، 
تا کنون، سرمایه گذاری در PSG موفقیت آمیز 
نبوده است. این موضوع قابل بحث است. باید به 
خاطر داشت که قطر پس از دیداری که در سال 
2۰۱۰ بین رئیس جمهــور امانوئل مکرون، آل 
ثانی و رئیس وقت یوفا، میشــل پلاتینی برگزار 
شــد، میزبانی آخرین جام جهانی را به نام خود 

زد. آل ثانی قول داد در ازای حمایت یوفا، پاری 
ســن ژرمن و تعداد زیادی از ســخت افزارهای 
فرانســوی را بخرد. آل ثانی جام جهانی خود را 
پشت سر گذاشت. اکنون دیدار سال 2۰۱۰ کاخ 
الیزه، توسط دادستان مالی ملی فرانسه به دلیل 
ظن به »فســاد فعال و منفعل« و پولشویی در 
حال بررســی است. در نهایت چه اهمیتی دارد. 
هیچ مشــکلی نیســت و جام جهانی در نهایت 
آرامش برگزار شــد! آخرین غول دلارهای نفتی 
هنوز وارد صحنه نشــده بــود که این اتفاق هم 
افتاد.عربستان ســعودی که حالا آنها به روش 
شــاهزاده محمد بن سلمان، ولیعهد این کشور 
وارد بــازی شــده اند.پول پول اســت. بنابراین 
منطقی اســت که این همه فوتبالیست معتبر 
خود را به آغوش عربستان بیندازند! کریستیانو 
رونالدو ۴.۵ میلیون در هفته درآمد دارد. جردن 
هندرســون یکی از کاپیتان هــای تیم انگلیس 
هفته ای ۹۰۰ هــزار دلار. کیلیان امباپه روزانه 
دو میلیون دلار پیشنهاد داشت. چه کسی این 
حقوق شگفت انگیز را ارائه می دهد؟ در حرف، 
چهار تیم »بزرگ« در لیگ عربســتان. الاتحاد 
)بنزما، کانته، فابینیو(. الهلال )نیمار، کولیبالی(؛ 
الاهلی )محرز، کسیه، مندی، فیرمینو(؛ و النصر 
)مانه، فوفانا(. در عمل، این بن سلمان است که 
از طریق PIF عربستان )صندوق سرمایه گذاری 
عمومی( پرداخت می کند. PIF مالک این چهار 
تیم است. PIF همچنین از سال 2۰2۱ مالک 
نیوکاسل انگلیس اســت. لیگ عربستان، لیگ 
چین، آن سراب کوتاه چند سال پیش نیست. از 
نظر دولت پکن هزینه کردن برای فوتبال کاری 
بیهوده بود و همین موضوع باعث شــد خیلی 
زود این لیگ از رده خارج شــود. از سوی دیگر، 
موضوع بن ســلمان یک پروژه سیاسی با هدف 

بهبود وجهه بین المللی کشورش است.
طبق نظر ولیعهد نیازی نیست تیم های آنها 
فیر پلی مالی را رعایت کنند و می توانند حداکثر 
۸ بازیکن خارجی در تیمشــان داشــته باشند. 
با توجه به اســامی موجود در ترکیب، می توان 
حــدس زد که به تماشــای فوتبال عربســتان 

عادت خواهیم کرد. شــاید دور از انتظار نباشد 
تا چند ســال آینده یوفا و لیگ قهرمانان اروپا 
به درخواست ســعودی ها جواب مثبت دهند و 
اجازه ورود تیم های عربستانی را به این رقابت ها 

آزاد کنند و حتــی اعطای میزبانی جام جهانی 
در ســال های آینده به عربستان سعودی دور از 

انتظار نباشد.
نمی دانیم پروژه عربســتانی ها چندین سال 

دوام خواهــد آورد اما چیزی که واضح اســت 
هــر زمان پول یــا به نوعی پول بســیار زیاد از 
 در وارد می شــود بــازی جوانمردانــه از پنجره 

بیرون خواهد رفت.

فوتبال زیر سونامی دلارهای نفتی

وقتی پول همه چیز است

رئیس فدراســیون تنیس روی میز اعلام کرد مشــکلات 
اردوی تیم ملی را که باعث اعتراض بازیکنان شــده برطرف 
می کند. مهرداد علی قارداشی در گفت وگو با ایسنا، درباره ی 
علت تعطیلــی ۱۰ روزه اردوی پینگ پنگ بازان ایران برای 
حضور در مسابقات قهرمانی آسیا 2۰23 و بازی های آسیایی 
هانگــژو بیان کرد: تعطیلی اردو طبــق برنامه کادرفنی بود 
و اســتراحت داد چون فشــار تمرینات زیاد بود، از طرفی 
بازیکنان باید دو هفته به کره جنوبی بروند و ســپس راهی 
بازی های آســیایی شــوند. حتی اردوی دختران را تعطیل 

کردیم و  قرار است دوباره وارد اردو شوند.
*صحبت بازیکنان با رئیس در مورد مشکلات اردو

قارداشــی در پاسخ به این پرسش که شنیده شده است 
پینگ پنگ بازان مرد از برخی شرایط اردو مانند کیفیت غذا، 
نداشتن ماساژور و فیزیوتراپ رضایت نداشتند و بازیکنان در 
این مورد با او صحبتی داشــته اند؟ تصریح کرد: بله صحبت 
کردند. ما وظیفه داریم شــرایط را بهتر کنیم. برخی مواقع 
ممکن است بعضی از درخواست ها سلیقه ای باشد. گاهی نیز 
همه گلایه دارند که در این صورت بخشــی از آن به مسائل 
مالی برمی گردد. ما باید تلاش کنیم شــرایط ایده ال فراهم 
کنیم. چون بازیکنان زحمت می کشــند. تمرینات طولانی 
دارند و انتظار دارند مواد پروتئینی و قندی، میوه و ماساژور 

فراهم باشد.او افزود: البته یک نکته وجود دارد و وقتی اردو 
در شهرستان باشد، شاید فراهم کردن امکاناتی که در تهران 
است، در شهرستان مشکل تر باشد. با این حال اولویت بر این 

است بهترین امکانات را برای ورزشکاران فراهم کنیم.
بهتر شدن غذا منطقی ترین خواسته است

رئیس فدراسیون تنیس روی میز در پاسخ به این پرسش 
که قرار اســت در مرحله جدید اردوی تیم ملی مشکلاتی 
که بازیکنان گلایه داشتند، برطرف شود؟ تصریح کرد: ۱۰۰ 
درصد. با آقای نوروزی رئیس فدراســیون پزشکی ورزشی 
صحبت کردم تا ماســاژور و فیزیوتراپ داشته باشیم. البته 
او گفــت در تهران امکانات بهتــری می تواند فراهم کند اما 
ما نیاز داشــتیم اردویی در سطح دریا داشته باشیم. با  این 
حال قرار اســت نهایت کمک را به ما داشته باشد. کیفیت 
غذا ۱۰۰ درصد بهتر خواهد شد چون منطقی ترین خواسته 
ورزشــکاران اســت. پیش بینی کردیم بهترین غذا برایشان 
فراهم شود. امیدوارم بازیکنان در این چند روز باقی مانده تا 
آغاز مسابقات، تمرینات خوبی داشته باشند چون آنها شانس 

مدال بازی های آسیایی را دارند.
حامی مالی برای اعزام عالمیان ها

و هدایی به ۱۰ مسابقه
او در مورد اینکه یک حامی مالی قرار اســت پینگ پنگ 

بازان مردان را برای حضور در مسابقات بین المللی و گرفتن 
سهمیه المپیک پاریس حمایت کند، گفت: این حامی مالی 
گفته اســت نوشــاد و نیما عالمیان و امیرحسین هدایی را 
برای اعزام به ۱۰ مسابقه بین المللی حمایت می کند. اتفاق 

خوبی است چون عمده مشکلات ورزش در مورد پول است. 
تنیس روی میز در این چند سال بی پولی، بهترین مدال ها 
را گرفته است و نشــان دادیم پول باشد می توانیم حمایت 

بهتری داشته باشیم.

گلایه پینگ پنگ بازان از غذا و نبود ماساژور

ســنگین وزن با آتیه کشــتی آزاد ایران و فرزند فردین 
معصومی، ملی پوش پیشــین کشــتی ایران، درباره دلایل 

ایســتادن مقابل کشتی گیر روس در وســط مبارزه فینال 
قهرمانی جوانان جهان و زل زدن به چشمان حریف توضیح 

داد. امیررضا معصومی در گفت وگو با ایسنا، درباره عملکرد 
فوق العاده خود در رقابت های کشــتی آزاد قهرمانی جوانان 
جهان و کسب مدال طلا، اظهار کرد: در ابتدای صحبت هایم 
جا دارد از محسن کاوه، سرمربی تیم ملی کشتی آزاد جوانان 
تشــکر کنم. بعد از اتفاق تلخی که برای من در رقابت های 
قهرمانی بزرگســالان آســیا افتاد و حق خوری که نسبت 
به من شــد، او این فرصت را داد تا بیایــم و خودم را احیا 
کنم. امیدوارم مزد اعتمادی که به من داشــت را با کسب 
مدال طلا داده باشــم. سال المپیک است و همه تیم ها در 
بهترین شرایط و با آماده ترین نفرات خود در این مسابقات 
حضور داشتند. دارنده مدال های طلای نوجوانان، جوانان و 
امیدهای جهان، افزود: دور اول با ترک که قهرمان اروپا بود 
مبارزه کردم. او بهترین حریف من بود و توانستم ۹ بر یک او 
را شکست دهم. دور دوم با حریف چینی داشتم که واقعا قد 
بلند بود و فکر می کنم دو متر و 2۰ سانت قد داشت. سپس 
بــا آمریکا و اوکراین مبارزه کــردم. در فینال هم به مصاف 
کشتی گیر روسیه رفتم. معصومی افزود: در این رقابت ها با 
قطب های کشــتی جهان مبارزه داشتم و خدا را شکر همه 
آن ها را با اختلاف بالا شکست دادم و قهرمان شدم. این تازه 

شروع کار من است و امیدوارم که در هر رویدادی که به من 
میدان می دهند به همین شکل جواب اعتمادها را بدهم.

وی دربــاره برد قاطع ۱۱ بر صفر حریف روس در فینال 
قهرمانی جوانان جهان و علت نگاه معنادار خود به کشــتی 
گیر روس در جریان مبارزه که بازخورد زیادی داشت، گفت: 
روســیه یکی از قطب های کشــتی جهان است و همیشه 
طلای سنگین وزن برای آن ها حیثیتی است. کشتی ورزش 
خشنی است و در برخی کشورها کمی با چاشنی خشونت 
همراه اســت اما در ایران این موضوع تفاوت دارد و کشتی 
ورزش پهلوانی است و ما آداب و کردار آن را یاد گرفتیم که 
چطور باید روی تشک کشــتی رفتار کنیم. معصومی ادامه 
داد: کشــتی گیر روس در جریان مبارزه به عمد یا غیر عمد 
دو یا ســه ضربه به سر و صورت من زد. بعد هم رو در روی 
من وسط تشک ایستاد. او فکر می کرد ما می ترسیم اما من 
هم رو در روی او ایســتادم و نگاهش کردم که نشان بدهم 
هیچ ترس و ابایی ندارم و اگر هم احترام می گذارم به خاطر 
فرهنگی اســت که داریم. من رفتم که نشــان دهم جوان 
ایرانی از کسی نمی ترسد و اگر هم احترام می گذارد به خاطر 

فرهنگ بالا و ادبی است که دارد.

چرا پسر فردین به چشمان کشتی گیر روس زل زد؟

جلوی کشتی گیر روس ایستادم چون جوان ایرانی از کسی نمی ترسد

مجله فورفورتــو جدیدترین رده بندی برترین داربی های 
جهان را اعلام کرد که داربی تهران در رده سی وســوم قرار 
دارد. به گزارش ایسنا،  داربی ها اغلب نقطه عطف فصل برای 
هر هوادار فوتبال هستند و برخی از تیم ها موفقیت تیم شان 
را در یک فصل بر اساس پیروزی در داربی تعریف می کنند.  

مجله معروف فوتبالــی FourFourTwo تصمیم گرفته 
است بزرگترین داربی های جهان را رتبه بندی کند و ببیند 

کدام یک از آنها برتر بوده است.
یک قانون در این لیســت این اســت کــه تیم ها فقط 
یک بــار می  توانند وارد رده بندی شــوند، به این معنی که 

منچستریونایتد فقط می تواند مقابل یک تیم منچسترسیتی 
یا لیورپول قرار گیرد.  

در این رده بندی دیدار بوکاجونیورز و ریورپلاته مهم تر از 
تقابل های رئال مادرید و بارسلونا لحاظ شده است.

بوکا و ریــور یکی از بهترین هــواداران جهان فوتبال را 
دارند. طرفداران این دو تیم به شدت عاشق تیم های محبوب 
خود هســتند و در هر بازی این علاقه را با حمایت پرشــور 
خود نشــان می دهند. یار دوازدهم به هواداران بوکا اطلاق 
می شود. آنها به معنای واقعی مانند دوازدهمین بازیکن تیم 

محبوبشان عمل می کنند.
از طرفی هواداران ریورپلاته کاملا ســازمان یافته از تیم 
خود حمایت می کنند و تنها مرتبه ای که به تیم خود پشت 
کردند در ســال 2۰۱۱ بود که تیم شان به دسته دو سقوط 

کرد.
اولین دیدار رســمی دو تیم آرژانتینی در 2۴ آگوســت 
۱۹۱3 برگزار شد. در آن دیدار ریورپلاته 2 بر یک توانست 

در ورزشگاه راسینگ آویاندا بوکا را شکست دهد.
این رقابت لحظات هیجان انگیــزی را در طول تاریخ به 

ثبت رسانده است و یکی از بهترین بازی های جهان فوتبال 
محســوب می شــود. با این حال در سوپرکلاسیکو اتفاقات 
تلخــی نیز رخ داده اســت. در 23 ژوئن ســال ۱۹6۸، ۷۱ 
نفر به علت فشــار جمعیت جان خود را از دست دادند. این 
اتفاق زمانی رخ داد که تماشاگران می خواستند از ورزشگاه 

ریورپلاته خارج شوند.
این یکی از فاکتورهای مهم محسوب می شود و بازیکنان 
از زمان حضورشان در تیم های پایه ریور و بوکا نسبت به تیم  
خــود تعصب خاصی پیدا می کنند که این موضوع در دیگر 

نقطه دنیا دیده نمی شود.
برخــی از بازیکنــان آرژانتینی که موفقیــت زیادی در 
لیگ هــای اروپایی به دســت می آورنــد، ترجیح می دهند 
روزهای آخر بازیگری خود را در بوکا و ریور ســپری کنند. 
خوان رومــن ریکلمه، پابلو آیمار، لوچو گونســالس، دیگو 
آرماندو مارادونا و کارلوس توس از جمله بازیکنانی بودند که 
با بازگشــت به تیم های محبوب خود از فوتبال خداحافظی 
کردند. این هــا برخی از دلایلی بودند که نشــان می دهند 

سوپرکلاسیکو بهتر از ال کلاسیکو است.  

۵۰ داربی برتر فوتبال جهان
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